
Rada Gminy Niwiska 

Protokół nr 11 

XI Sesja w dniu 27 stycznia 2025  

Obrady rozpoczęto 27 stycznia 2025 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:16 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Paweł Albrycht 

2. Danuta Bober 

3. Marta Gola 

4. Danuta Kozak 

5. Maciej Kubik 

6. Robert Łakomy 

7. Stanisław Magda 

8. Joanna Marut 

9. Leszek Micek 

10. Tomasz Pieniek 

11. Robert Róg 

12. Stanisław Rzemień 

13. Krzysztof Skowroński 

14. Marek Świderski 

15. Damian Wilk 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Niwiska Leszek Micek. Po otwarciu 

sesji i powitaniu radnych oraz zaproszonych gości stwierdził, iż w sesji uczestniczy 13 radnych, 

Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Do porządku obrad uwag 

nie zgłoszono. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (28.12.2024 r.). 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Leszek Micek poinformował, iż w okresie międzysesyjnym nie 

podejmowano ważniejszych działań. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonywania 

uchwał Rady Gminy. 

Wójt gminy Elżbieta Wróbel poinformowała, że w okresie międzysesyjnym tj. od 28 grudnia 

2024 r. do 26 stycznia 2025 r. zostało wydane 3 zarządzenia, w tym: w sprawie upoważnienia 

kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Niwiska do zaciągania zobowiązań z tytułu 



umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do 

zapewnienia ciągłości działania danej jednostki, w sprawie opracowania planu finansowego 

zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami,  

w sprawie wyborów do Młodzieżowej Rady Gminy Niwiska na I kadencję w latach 2025-2027.   

Wójt gminy przypomniała wszystkim mieszkańcom gminy o obowiązku składania aktualnej 

informacji o wyrobach zawierających azbest na swojej posesji. Taki obowiązek wynika  

z przepisów rozporządzenia Ministra Gospodarki z 13 grudnia 2010 r. i dotyczy osób, które 

takiej informacji dotychczas nie złożyły, albo gdy ilość użytkowanych wyrobów uległa 

zmianie.  Druk informacji jest dostępny na naszej stronie internetowej. Termin mija 31 stycznia. 

W ostatnią środę 22 stycznia odbył się Konwent Wójtów, Burmistrza i Starosty 

Kolbuszowskiego. Głównym tematem było wypracowanie stanowiska gmin powiatu 

kolbuszowskiego w sprawie podjęcia wspólnych działań dla zapewnienia rozwoju 

budownictwa mieszkaniowego. Budownictwa, które jest mocno zagrożone w najbliższej 

przyszłości poprzez wprowadzone przepisy: zmianę ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym z 2023 r., rozporządzenia wykonawcze do tej ustawy, w szczególności 

rozporządzenie Ministra Rozwoju i Technologii z dnia  2 maja 2024 r. w sprawie sposobu 

wyznaczania obszaru uzupełnienia zabudowy w planie ogólnym gminy.  

Przepisy zobowiązują wszystkie gminy do sporządzenia planów ogólnych do końca bieżącego 

roku. Nowe przepisy bardzo mocno ograniczyły wyznaczanie terenów pod budownictwo 

mieszkaniowe. Wiele nieruchomości, które obecne posiada status działek budowlanych 

zostanie wyłączonych z możliwości zabudowy. Nie zgadzamy się na takie traktowanie naszych 

mieszkańców i ograniczanie ich prawa własności. Wyznaczenie stref planistycznych nie 

powinno być ograniczone procentowo w oparciu o algorytmy określone obecnie w przepisach 

i wyliczenia matematyczne, takie same dla wszystkich samorządów w Polsce. Powinno 

odpowiadać na realne potrzeby gmin oparte na ekonomicznych, środowiskowych 

i  społecznych uwarunkowaniach oraz możliwościach finansowych.  

To właśnie po to Gminy angażują fachowców w zakresie planowania przestrzennego, aby 

stosownie do uwarunkowań i specyfiki danej gminy opracować plan ogólny, którego celem jest 

efektywne wykorzystanie przestrzeni godząc interesy różnych jej użytkowników oraz 

realizując cele społeczne i gospodarcze.   

Naszym zdaniem obecnie obowiązujące zapisy spowodują znaczne straty majątkowe 

mieszkańców, którzy nie tylko nie będą mogli sprzedać ziemi trzymanej od pokoleń po cenach 

rynkowych dla gruntów przeznaczonych pod budowę, ale również ograniczą im możliwość 

budowy domów dla dzieci, wnuków na własnych gruntach. Ingerencja państwa w prawa 

właścicielskie, która prowadzi do ograniczenia praw konstytucyjnych obywateli do 

zaspokajania potrzeb mieszkaniowych jest zbyt daleko idąca.  

W związku z zaistniałą sytuacją złożyłam do Sejmu RP i Ministra Rozwoju i Technologii 

petycję o zmianę krzywdzących i niesprawiedliwych przepisów.  Apeluję do mieszkańców, 

którzy w najbliższych latach planują budowę domów aby uzyskali jeszcze w tym roku  

w urzędzie gminy decyzję o warunkach zabudowy, która może uratować sytuację. Bo taka 

decyzja będzie obowiązywać bezterminowo, niezależnie od ustaleń planu ogólnego. 

Wszystkich zainteresowanych tym tematem zapraszam na spotkanie informacyjne  

z urbanistami do Gminnego Ośrodka Kultury i Biblioteki. Spotkanie odbędzie się 11 lutego  

o godz. 16.00.  

Najważniejsze dla mnie jako wójta, jest to aby posiadali Państwo wiedzę o nadchodzących 

zmianach w planowaniu przestrzennym. Bo skutki tych zmian będą bardzo poważne. Jak nigdy 

dotąd. 



W dniu dzisiejszym w systemie e-sesja zostało przesłane do Państwa Radnych sprawozdanie  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Niwiska za 2024 r., zgodnie z art. 30a ust. 5 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 

Nauczyciela. Termin sporządzenia sprawozdania upływa 10 lutego.  

Łączna kwota jednorazowego dodatku uzupełniającego dla nauczycieli za 2024 r.: 

266 693,08 zł + składki ZUS 49 831,87 zł = 316 524,95 zł. 

Dyplomowany na pełny etat – 3 160,93 zł brutto 

Mianowany na pełny etat – 2 983,89 zł brutto 

Początkujący na pełny etat – 2 657,37 zł brutto 

5. Informacja ARiMR, PODR oraz Podkarpackiej Izby Rolniczej o działaniach w zakresie 

rolnictwa za 2024 r. 

 

Materiały na temat działań w zakresie rolnictwa za 2024 r. przygotowane przez ARiMR,  PODR 

oraz Podkarpacką Izbę Rolniczą zostały przesłane radzie w materiałach do sesji i stanowią 

załącznik do protokołu.  

Informację Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa  

w Kolbuszowej o zadaniach realizowanych w roku 2024 przedstawiła jego kierownik Barbara 

Zygo.  

Następnie informację Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Kolbuszowej dotyczącą 

działań w zakresie rolnictwa w 2024 r. przedstawiła jego kierownik Dorota Łeptuch.  

Kolejno przez przewodniczącego Izby Rolniczej na powiat kolbuszowski Jarosława Czaję 

została przedstawiona informacja Izby o działaniach w zakresie rolnictwa w 2024 r.  

Do przedstawionych informacji uwag, ani zapytań nie było. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–2030 oraz określenia trybu  

i harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla 

Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–2030 został omówiony przez kierownika Referatu 

Inwestycji i Rozwoju Urzędu Gminy Niwiska Kazimierza Kwaśnika. Strategia rozwoju 

ponadlokalnego może podlegać aktualizacji zgodnie z art. 10g ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym. 

Projekt Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–

2030 został przyjęty na sesji: Uchwałą Nr LVI/346/2023 Rady Gminy Niwiska z dnia 13 marca 

2023 r. Następnie Strategia Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 

2022–2030 została zaktualizowana w październiku 2024 r. Projekt aktualizacji Strategii 

Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–2030 został przyjęty 

na sesji: Uchwałą Nr VII/38/2024 Rady Gminy Niwiska z dnia 15 października 2024 r. 

Opracowanie Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 

2022–2030 ma na celu umożliwienie wspólnego planowania działań na obszarze kilku 

jednostek powiązanych ze sobą funkcjonalnie. Dokument jest podstawą do ubiegania się 

o środki z funduszy europejskich oraz realizacji partnerskich projektów, które odpowiadają na 

potrzeby mieszkańców całego obszaru Powiatu Kolbuszowskiego. 

Podjęcie uchwały jest niezbędne ze względu na konieczność dokonania aktualizacji dokumentu 

celem dostosowania do wymogów programu regionalnego Fundusze Europejskie dla 



Podkarpacia 2021–2027 i wskazania konkretnych projektów planowanych do realizacji 

w ramach perspektywy finansowej Unii Europejskiej 2021–2027, także dostosowanie do 

obowiązującego harmonogramu naborów wniosków o dofinansowanie. 

Z uwagi na powyższe, aby możliwe było podjęcie współdziałania przy opracowaniu 

aktualizacji Strategii Ponadlokalnej, wymagane jest podjęcie przez Radę Gminy Niwiska 

przedłożonego projektu uchwały. 

Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 22 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie było. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania aktualizacji Strategii Rozwoju 

Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 2022–2030 oraz określenia trybu  

i harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym trybu konsultacji.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Paweł Albrycht, Danuta Bober, Marta Gola, Danuta Kozak, Maciej Kubik, Robert Łakomy, 

Joanna Marut, Leszek Micek, Tomasz Pieniek, Stanisław Rzemień, Krzysztof Skowroński, 

Marek Świderski, Damian Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Stanisław Magda, Robert Róg 

Radni podjęli uchwałę nr XI/63/2025 w sprawie przystąpienia do opracowania 

aktualizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Kolbuszowskiego na lata 

2022–2030 oraz określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii, w tym 

trybu konsultacji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wykraczającego 

poza rok budżetowy. 

Skarbnik gminy Elżbieta Lewandowska – Smoleń przedstawiła, że uchwała zobowiązaniowa 

podejmowana jest wówczas jeśli występuje konieczność podpisania umowy z wykonawcą na 

realizację zadania wykraczającego poza rok budżetowy. W projekcie uchwały zaciągnięcie 

zobowiązania dotyczy realizacji projektu grantowego „Premia społeczna”, który obejmuje dwa 

typy usług społecznych (usługi opiekuńcze oraz usługi w ośrodkach wsparcia) świadczonych 

przez podmiot ekonomii społecznej, którym w naszym przypadku jest Stowarzyszenie Nil. 

Projekt będzie realizowany od  stycznia 2025 r. do sierpnia 2026 r. Całkowita wartość projektu 

wynosi 240 520,00 zł (w tym kwota dofinansowanie z Fundacji „Fundusz Współpracy” to 

131 540,00 zł, natomiast wkład własny 108 980,00 zł). Budżet  projektu w 2026 r. to kwota 

96 000,00 zł (w tym kwota dofinansowanie 52 800,00 zł; wkład własny 43 200,00 zł). 

Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 22 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie było. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego w zakresie przedsięwzięć 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie Gminy na 2025 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Paweł Albrycht, Danuta Bober, Marta Gola, Danuta Kozak, Maciej Kubik, Robert Łakomy, 

Joanna Marut, Leszek Micek, Tomasz Pieniek, Stanisław Rzemień, Krzysztof Skowroński, 

Marek Świderski, Damian Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Stanisław Magda, Robert Róg 

 

Radni podjęli uchwałę nr XI/64/2025 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania finansowego 

w zakresie przedsięwzięć o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie Gminy 

na 2025 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska 

na 2025 rok. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska na 

2025 r. omówiła wójt Elżbieta Wróbel. Zmniejsza się planowane dochody bieżące budżetu 

gminy o kwotę 52 800,00 zł. Zmniejsza się planowane wydatki budżetu gminy o kwotę 

52 800,00 zł w tym: zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 87 900,00 zł, zwiększa się wydatki 

bieżące o kwotę 1 800,00 zł, zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 33 300,00 zł. Projekt 

uchwały zakłada zmniejszenie wydatków o odsetki od samorządowych papierów 

wartościowych lub zaciągniętych przez jednostkę samorządu terytorialnego kredytów  

i pożyczek, z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków związanych m.in. z zakupem 

rozsiewacza soli/piasku, zagospodarowaniem przestrzeni publicznej w miejscowości Przyłęk 

(dokumentacja projektowa), modernizacją kompleksu sportowego „Moje Boisko – ORLIK 

2012” w Niwiskach (dokumentacja projektowa). Pozostałe zmiany dotyczą realizacji projektu 

grantowego „Premia społeczna”. 

Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 22 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie było. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska na 

2025 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Paweł Albrycht, Danuta Bober, Marta Gola, Danuta Kozak, Maciej Kubik, Robert Łakomy, 

Joanna Marut, Leszek Micek, Tomasz Pieniek, Stanisław Rzemień, Krzysztof Skowroński, 

Marek Świderski, Damian Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Stanisław Magda, Robert Róg 

Radni podjęli uchwałę nr XI/65/2025 w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały 

Budżetowej Gminy Niwiska na 2025 rok. 
 

 

 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych omówiła wójt gminy 

Elżbieta Wróbel. Zgodnie z art. 7 ustawy o drogach publicznych zaliczenie drogi do kategorii 

dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy, po zasięgnięciu opinii właściwego 

zarządu powiatu. Zarząd Powiatu Kolbuszowskiego wydał pozytywną opinię w sprawie 

zaliczenia drogi, o której mowa w projekcie uchwały do kategorii dróg gminnych. Chodzi  

o drogę w Niwiskach zlokalizowaną na działce o nr ewid, grunt. 1337, o długości 0,318 km. 

Droga ta posiada nawierzchnię z tłucznia, a wzdłuż niej biegnie sieć wodociągowa  

i kanalizacyjna. 

Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 22 stycznia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie było. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Paweł Albrycht, Danuta Bober, Marta Gola, Danuta Kozak, Maciej Kubik, Robert Łakomy, 

Joanna Marut, Leszek Micek, Tomasz Pieniek, Stanisław Rzemień, Krzysztof Skowroński, 

Marek Świderski, Damian Wilk 

NIEOBECNI (2) 

Stanisław Magda, Robert Róg 

Radni podjęli uchwałę nr XI/66/2025 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych. 

10. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej w 2024 r. 

Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej w 2024 r. przedstawił przewodniczący tej Komisji – 

radny Krzysztof Skowroński. Sprawozdanie zostało opracowane przez członków Komisji na 

posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2024 r., udostępnione radzie w materiałach do sesji i stanowi 

załącznik do protokołu.  

Uwag nie było. 

11. Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 r. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 r. przedstawiła 

przewodnicząca tej Komisji – radna Marta Gola. Sprawozdanie zostało udostępnione radzie  

w materiałach do sesji i stanowi załącznik do protokołu.  

Uwag nie było. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Maciej Kubik zapytał, czy spotkanie informacyjne z urbanistami, dotyczące 

sporządzenia planu ogólnego gminy nie mogłoby się odbyć w każdej miejscowości w gminie, 

żeby zwiększyć świadomość społeczeństwa, a nie tylko w Gminnym Ośrodku Kultury 

i Biblioteki w Niwiskach. Wójt Elżbieta Wróbel odpowiedziała, że nie jest to możliwe ze 



względu na dostępność urbanistów, którzy są bardzo rozchwytywani, bo uchwalenie planów 

ogólnych jest obowiązkowe dla wszystkich gmin w Polsce. Dodała też, że w przypadku dużego 

zainteresowania tematem postara się zorganizować kolejne spotkanie w tej sprawie 

w późniejszym terminie. Natomiast w każdej miejscowości w gminie będzie wyłożenie 

projektu planu do publicznego wglądu. Wójt gminy przekazała także, że stara się dotrzeć do 

mieszkańców i przekazać im informację na temat planu ogólnego gminy na wiele sposobów, 

nawet podczas zebrań strażackich, czy innych spotkań towarzyskich, w których uczestniczy. 

Ponadto informacja o przystąpieniu do sporządzenia planu ogólnego gminy będzie załączona 

do każdego podatkowego nakazu płatniczego. 

13. Zapytania, wnioski mieszkańców. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

  

        Protokołowała:    Przewodniczący Rady Gminy Niwiska 

 

     Kinga Saj                                                    Leszek Micek 

 

 


